



ကညီပိတ်မုန်ကရယုထီဉ်တၢ်ရိၣ်ဖျိၣ်ယုဖိးဒီးတၢ်အစၢလၢအအိၣ်ဂၢ်အိၣ်ကျၢလၢကတီၢ်ယံၣ်

ဖဲဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ်ပှၤဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲအမုၢ်နံၤ

လၢယု ၂၀၁၁, ၂၀၂၀ နံၣ်-လၢဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ်ပှၤဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲအမုၢ်နံၤတနံၤအံၤကညီပိတ်မုန်ကရယုထီဉ်တၢ်လၢပှၤဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲ သ့ၣ်တဖၣ်အဂီၢ်ဒ်သိးအဝဲသ့ၣ်ကဒီးန့ၢ်ဘၣ်တၢ်အစၢလၢအအိၣ်ဂၢ်အိၣ်ကျၢလၢကတီၢ်ယံၣ် လၢကစိၣ်ကဖိထီၣ်အတၢ်အိၣ်မူ လၢအိၣ်ဒီးသူးသ့ၣ်လၢကပီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲတဖၣ်ဘၣ်ယုၢ်ထီၣ်ကွံာ်လၢတၢ်မၤအမၤသီအပူၤအါန့ၢ်ဒီးအနံၣ် (၃၀)ဘျီလံၣ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲအိၣ်လၢကီၢ်ဆၢအံၤအနီၣ်ဂံၢ်နီၣ်ဒူးအိၣ်အါန့ၢ်ဒီး(၉၀,၀၀၀)ဂၤယၢ်ယၢ်ဒီးအဝဲသ့ၣ်မ့ၢ် ဘၣ်ကွၢ်ဆၢခဲဒီးတၢ်ကီၣ်တၢ်ခဲအကလုာ်ကလုာ်ဘၣ်ဆၢအဝဲသ့ၣ်အိၣ်ဒီးတၢ်သးစွံကတုၤလၢတၢ်ဂဲၤလိာ်အပူၤန့ၣ်လီၤ. ကညီ ပိတ်မုန်ကရယုထီဉ်တၢ်မၤပးဂီၤပှၤဟီၣ်ခိၣ်ဖိတၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်လၢအအိၣ်ဒီးအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤလီၤတၢ်လီၤဆဲးလၢအကဲထီၣ်ဒီးအ သးလၢကညီကီၢ်စၢ်ဒီးကလုာ်ဒုၣ်ဟီၣ်ကဝီၤလၢကီၢ်ပယီၤအပူၤအံၤန့ၣ်လီၤ.

ဘီမုၢ်စၢ်ဖျိၣ်ကရၢအတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဒ်ဟီၣ်ခိၣ်ဒီးဘၣ်အတၢ်ဟံၣ်ပနီၣ်လၢပှၤဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲအတၢ်အိၣ်ဂၢ်အိၣ်ကျၢလၢကတီၢ်ယံၣ် အိၣ်ဝဲသၢခါလၢအမုၢ် - တၢ်သးလီၢ်သးကျဲဆူကီၢ်သၢဘၣ်တဘျီ, တၢ်က့ၤကဒါက့ၤဆူထံလီၢ်ကီၢ်ပူၤဒီးတၢ်အိၣ်တ့ၢ်က့ၤလၢထံ ကီၢ်လၢတူၢ်လိာ်ပှၤဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲတဖၣ်အတၢ်ပူၤန့ၣ်လီၤ. တၢ်လဲၤဆူကီၢ်သၢဘၣ်တဘျီတၢ်ရဲၣ်တၢ်ကျဲၤဘၣ်တၢ်ပတုာ်ကွံာ်အီၤ လံ, တၢ်က့ၤကဒါက့ၤဆူကီၢ်ပယီၤစ့ၢ်ကီးမ့ၢ်တၢ်လၢပှၤစ့ၢ်မၤအီၤဒီးလၢအပူၤကွံာ်သၢနံၣ်အတီၢ်ပူၤထဲဒ်ပှၤဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲတက ထီ (၁၀၀၀)ဘျီက့ၤကဒါက့ၤဆူကီၢ်ပယီၤပူၤလၢအနီၣ်ကစၢ်ဒ်ဝဲအတၢ်သးဆူၣ်အယိၣ်န့ၣ်လီၤ. တၢ်က့ၤကဒါက့ၤဒီးတၢ်ဟံၣ်ပျါ ထီၣ်သးလၢတၢ်အဲၣ်ဒီးက့ၤကဒါက့ၤအနီၣ်ဂံၢ်လၢအစ့ၢ်အံၤဟံၣ်ပျါထီၣ်စ့ၢ်ကီးဝဲပူၤနီၣ်ဂံၢ်လၢအယုထဲဝဲတၢ်ဘၣ်တၢ်ဘၢဒီးတၢ်ပူၤ ဖျဲးလၢဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲကဝီၤအပူၤအံၤအိၣ်အါန့ၢ်ဒီးတၢ်လီၢ်လၢအလီၤဘၣ်ယိၣ်ဒီးတလီၤတၢ်လီၤဆဲးလၢအိၣ်ခိးပာ်အိၣ်လၢက ညီကီၢ်စၢ်အပူၤအံၤန့ၣ်လီၤ. ဆၢကတီၢ်အံၤကျဲအိၣ်တ့ၢ်က့ၤထဲတဘီလၢအမုၢ်တၢ်အိၣ်တ့ၢ်က့ၤလၢထံကီၢ်လၢတူၢ်လိာ်ပှၤဘၣ်ကီၣ် ဘၣ်ခဲတဖၣ်အတၢ်ပူၤဖဲကီၢ်ကွီၣ်တဲၣ်အပူၤန့ၣ်လီၤ.

ကညီပိတ်မုန်ကရယုထီဉ်တၢ်ပှၤကီၢ်ကွီၣ်တဲၣ်ပဒိၣ်အတၢ်သ့ၣ်ဂုၤသးဝါ ဒီဖျိအတူၢ်လိာ်ဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲတဖၣ်လၢကအိၣ်ကဆိး လၢတၢ်ပူၤဖျဲးအပူၤဖဲကွီၣ်တဲၣ်ထံဆၢကီၢ်ဆၢန့ၣ်လီၤ. ပှၤဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲလၢသးလီၢ်သးကျဲဒီးလဲၤအိၣ်လဲၤဆိးလၢထံကီၢ်တဘျီး ဘၣ်အပူၤသ့ၣ်တဖၣ်ဟ့ၣ်ထီၣ်က့ၤတၢ်တိစၢမၤစၢဆူထံကီၢ်လၢအဝဲသ့ၣ်လဲၤအိၣ်ဆိးဝဲလၢအပူၤတဖၣ်အမုၢ်ကျိၤဝဲကွံာ်တၢ် လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အါမးန့ၣ်လီၤ. တၢ်စိၣ်ကဖိထီၣ်ဒီးကၤယၢ်ဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲအသူးသ့ၣ်လၢကပီၤအံၤသ့ၣ်ဒ်ဖဲတၢ်မ့ၢ်ဟ့ၣ်အဝဲ သ့ၣ်တၢ်ခွဲးတၢ်ယၢ်အလၢအပျဲလၢကအိၣ်ဆၢထၢၣ်လၢအနီၣ်ကစၢ်ဒ်ဝဲအိၣ်ဒီးကွၢ်ထွဲလီၤအနီၣ်ကစၢ်ဒ်ဝဲအသးအဆၢက တီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပှၤဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲတဖၣ်အဲၣ်ဒီးဖဲမၤဘၣ်တၢ်လၢအဖိးသဲးအိၣ်ဒီးတၢ်ဟဲန့ၣ်လၢအဟံၣ်ဖိဖိဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီၤ. ပမ့ၢ် ကွၢ်လၢခါဆူမံၣ်ညါအဂီၢ်ပှၤဘၣ်ကီၣ်ဘၣ်ခဲအတၢ်သ့ၣ်တၢ်ဘၣ်မ့ၢ်တၢ်လၢကကဲဘျီးလၢကီၢ်ကွီၣ်တဲၣ်တၢ်လဲၤထီၣ်လဲၤထီၣ်အဂီၢ်န့ၣ်

လီ၊ ပျာဘက်ကီဘက်ခဲတဖန် တာ်မုာ်ဟ့ၣ်အခွဲးလၢကဖံးမၤတာ်လၢဒဲကဝီအချၢလၢအဖိးသဲစးန့ၣ် ကကဲထီၣ်တာ်ဘျူးတာ်ဖျိၣ်ဆူ ထံကီၢ်အံၤအဂီၢ်တကးဘၣ်ကကဲထီၣ်စ့ၢ်ကီၢ်တာ်ဘျူးတာ်ဖျိၣ်လၢအဂီၢ်ကစၢ်ဒၣ်ဝဲအဟံၣ်ဖိယိဖိအဂီၢ်န့ၣ်လီ၊

ကညီပိာ်မုာ်ကရၢနဲၣ်ရဲၣ်သရၣ်မုာ်ကညီဖိစံးဝဲ “ကီၢ်ကီၣ်တဲၣ်ဟ့ၣ်တာ်ခွဲးတာ်ယၢ်ဆူ ပျာမၤတာ်ဖိသုးလီၤသုးကျဲလၢအကကွဲာ် တဖန်လၢမၤန့ၢ်ဝဲ တာ်ဖံးတာ်မၤအလံာ်တာ်ပျဲလၢ အဖိးသဲစးသ့ဝဲအသိး၊ ကြးဟ့ၣ်စ့ၢ်ကီၢ်ဝဲတာ်ခွဲးတာ်ယၢ်ဒီး တာ်တုၤသိးထဲသိး အံၤဆူပျာဘက်ကီဘက်ခဲလၢအိၣ်ဆိးလၢကီၣ်တဲၣ်ကီၢ်ဆၢသ့ၣ်တဖန်အဂီၢ်န့ၣ်လီ၊တာ်ဂဲၤပျဲၤဂဲၤဆုးဒ်အံၤကလိၣ်ဘၣ်ဝဲကီၢ်ကီၣ် တဲၣ်ပဒိၣ်လၢကအိးဟံလဲၢထီၣ်အသးဒီးဟံဖျါထီၣ်အတာ်သးကညီဆူပျာဟီၣ်ခိၣ်ဖိဒီးပျာဘက်ကီဘက်ခဲတာ်ခွဲးတာ်ယၢ်လၢက အိၣ်မူဘၣ်လၢပျဲဒီးသုးသ့ၣ်လၢကပီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီ။”

ကျိၣ်စ့တာ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢတဖန် တာ်မၤစၢလီၤအီၤဆူ ဘၣ်ကီဘက်ခဲလၢအအိၣ်လၢကီၢ်ကီၣ်တဲၣ်ဒီး ကီၢ်ပယီၤကီၢ်ဆၢအဂီၢ် စးထီၣ် လၢ ၂၀၁၂န့ၣ်လံၤလံၤဒီး ကိးန့ၣ်ဒဲးတာ်ဒီၣ်တဲာ်ကွဲာ်ကျိၣ်စ့အံၤမၤဒဲးအသးအဖျါတုၤလၢဆၢကတီၢ်ခဲအံၤန့ၣ်လီ၊ တာ်မၤစၢလီၤ တာ်မၤစၢဒ်အံၤအယိ ကဲထီၣ်တာ်ကီဘက်ခဲလၢပျာတတၢအပူၤဒိၣ်မးန့ၣ်လီ၊ ပမ့ၢ်ပျာလၢအိၣ်ဒီးတာ်သးစွဲကတုၤလၢပတာ်ဂဲၤလိာ်အ ပူၤဒီးဂံၢ်ခိၣ်ထံးကရၢတဖန် မၤတာ်ဆူၣ်ဆူၣ်ကလဲာ်လၢ ကမၤလၢပျဲၤကွၢ်တာ်မၤစၢလၢလီၤဖျဲၣ်လီၤဟံတဖန်န့ၣ်လီ၊ တာ်ဘၣ်ယိၣ် ဒီးတာ်ပျဲတာ်ဖုးဘၣ်ယးဒီး တာ်ဆါခိၣ်ဝံး၁၉အံၤ ဟံဖျါထီၣ်ပျာဘက်ကီဘက်ခဲတာ်အိၣ်သးလၢ အအိၣ်ကဘုးလုးဖိဒီး တ ကါ တ ကျၢဘၣ်န့ၣ်လီ၊ တာ်ဟံပနီၣ်အနီၣ်ထီၣ်လၢ တာ်ဘၣ်အိၣ်လၢဟံၣ်ဒီး တာ်အိၣ်စီၤစၢလိာ်သးတာ်ဟ့ၣ်ကူၣ်တဖန် အံၤကဲ ထီၣ်အ သးတသ့လၢပဝဲလၢအအိၣ်လၢတာ်လီၢ်ကတံာ်ကတူာ်အပူၤအံၤအဂီၢ်ဘၣ်၊ တာ်မၤယံးဒိၣ်ထီၣ်တာ်လဲၤထီၣ်က့ၤလီၤ၊ တာ်အိၣ်တာ် အီၤဒီးတာ်လုာ်အိၣ်သးသမူတာ်ဟဲန့ၣ်တဖန် ဟံဖျါထီၣ်ဝဲဒၣ် လၢကျိၣ်စ့တာ်လိၣ်ဘၣ်အံၤလိၣ်ဝဲနီၢ်နီၢ်လၢကစိာ်ကဖိထီၣ်ပျာဘက် ကီဘက်ခဲတဖန်အသုးသ့ၣ်လၢကပီၤအဂီၢ်န့ၣ်လီ၊

ကညီပိာ်မုာ်ကရၢ ယုထီၣ်တာ်မၤစၢဆူ ဘီမုာ်စၢဖျိၣ်ကရၢတာ်ကရၢကရိတဖန်, ထံကီၢ်ဘီမုာ်ကမုာ်သဘျု ကရၢတဖန် လၢကဂဲၤ လိာ်စံးကတီၢ်န့ၢ်ခဲတာ်ဆူကီၢ်ကီၣ်တဲၣ်ပဒိၣ်တဖန်အအိၣ်လၢကဒုးအိၣ်ထီၣ်တာ်အစၢလၢအအိၣ်ဂါအိၣ်ကျၢဝဲလၢကတီၢ်ယံာ် လၢပျာဘက်ကီဘက်ခဲလၢ အအိၣ်ဝဲကီၢ်ကီၣ်တဲၣ်ဒီး ကီၢ်ပယီၤကီၢ်ဆၢအပူၤအံၤအတာ်အိၣ်မူအဂီၢ်န့ၣ်လီ၊ ကညီပိာ်မုာ်ကရၢယု ထီၣ်ဝဲလၢ တာ်ဆိၣ်ထွဲမၤစၢတဖန် တာ်ကဟံန့ၢ်ဒီးလၢကီၢ်ဆၢအဂီၢ် လီၤဆီဒၣ်တာ်ဖဲ တာ်ယုထီၣ်န့ၢ်တာ်အစၢလၢ အအိၣ် ဂါ အိၣ် ကျၢဝဲ လၢကတီၢ်ယံာ်တန့ၢ်ဒဲးအဆၢကတီၢ်ဘၣ်န့ၣ်လီ၊ ပမ့ၢ်ပျာဟီၣ်ခိၣ်ဖိသ့ၣ်တဖန်န့ၣ်လီ၊ ပလိၣ်ဘၣ်တာ်ခွဲးတာ်ယၢ်လၢ ပ ကအိၣ်မူလၢအပူၤဖျဲးဒီးတာ်ပျဲတာ်ဖုးဒီးတာ်ကွၢ်တလီၤပျာန့ၣ်လီ၊

တာ်ဆဲးကျိး,

၁.သရၣ်မုာ်ကညီဖိ(ကညီကျိၣ်/အဲကလံးကျိၣ်) +၆၆ ၈၁၀၂၉၅၅၀၃

၂.သရၣ်မုာ်အဲလုးစံ(ကညီကျိၣ်/ပယီၤကျိၣ်) +၆၆ ၉၈၈၁၄၃၂၉၄